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1. Úvodní slovo starostky  

Tato výroční zpráva předkládání základní informace o všeobecné činnosti jednoty. I v roce 

2018 naše jednota velmi aktivně působila v široké škále činností. Snažíme se pravidelně 

zajišťovat nabídku pohybových aktivit pro děti i dospělé. Připravujeme a pořádáme kulturní a 

společenské akce pro veřejnost. Zapojujeme se do tradičních akcí pořádaných obcí a 

nevyhýbáme se ani komunální politice, ve které se aktivně angažujeme. Na zajištění své 

činnosti se pravidelně snažíme získávat další finanční zdroje z obecních, krajských i 

národních zdrojů.  Důležitá je také údržba společného majetku a jeho obnova a rozvoj. 

Součástí naší činnosti je i plánováni do budoucna, neboť bychom i nadále chtěli naši jednotu 

rozvíjet a zlepšovat naši sportovní nabídku a taktéž všeobecný dopad naší činnosti v obci.  
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2. Dotační činnost  

          

     Ani v roce 2018 jsme nezaháleli a podařilo se nám čerpat několik dotací z různých zdrojů, 

konkrétně z Grantového programu Obce Poniklá, z Grantového programu Libereckého kraje, 

z programu Můj Klub z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy a také z grantů ČOS 

prostřednictvím Župy Krkonošské – Pecháčkovy. Výše dotací byla v roce 2018 vskutku 

rekordní. Podařilo se nám zrealizovat sedm samostatných projektů. 

 

     Z grantového programu obce se jednalo o tři projekty, které byly zaměřené na všeobecnou 

činnost. Zde získali podporu oddíly Aerobiku dětí, Sokolíček a také byla podpořena tradiční 

akce Ponikelské posvícení. Další podpora mířila do rekonstrukce sokolské chaty, kde se 

provedla kompletní přestavba sociálního zařízení – nejslabšího místa tohoto objektu. Třetí 

projekt byl zaměřen na podporu účasti na XVI. Všesokolském sletu, který proběhl v červenci 

v Praze.  

  

     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vzhledem ke změně systému financování sportu na území celé ČR čerpala v loňském roce na 

sportovní činnost dětí a mládeže naše jednota také prostředky z jednoho projektu z krajských 

zdrojů a z jednoho projektu z ministerských zdrojů, a to v celkové výši 117 tisíc korun. 

Všechny tyto finance šly na chod jednoty, menší odměny trenérům, pořízení vybavení a 

zajištění sportovní činnosti v podobě úhrad startovného, dopravy na soutěže, soustředění a 

externího choreografa.  Pevně věříme, že i v roce 2019 bude tato systémová podpora 

nejnižších článků sportovních klubů pokračovat.  
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    Poslední dva získané granty byly od ČOS ve výši 11 tisíc korun a bylo za ně pořízeno 

sportovní vybavení.  

 

  
 

 

3. Celoroční aktivity  

     

     Celoročně v roce 2018 probíhalo cvičení předškolních dětí pod názvem Sokolíček. Jedná 

se o všesportovní přípravu a střídavě docházelo celkem 25 dětí. Cvičení probíhá ve školní 

tělocvičně každý čtvrtek odpoledne.  V roce 2018 se nám podařilo pro děti zakoupit nové 

molitanové prvky v podobě bazénku, klouzačky a výstupního žebříčku a dále balančního hada 

a stuh na cvičení.  Na konci školního roku děti společně opékaly buřty na sokolském hřišti, a 

protože bylo nádherné počasí, došlo i na 

hromadné koupání. Svoji činnost pak děti 

prezentovaly na společné ukázce pro veřejnost 

pod názvem Co se děje v Sokole, která 

probíhala také v tělocvičně.   

 

   Oddíly cvičení s pompony – Pusinky a 

Minipusinky – celoročně připravoval své 

soutěžní choreografie, které velmi úspěšně 

prezentovaly na nejrůznějších místních vystoupeních a vybojovaly s nimi také cenná umístění 

na mnoha soutěžích v rámci celé ČR. Každoročně je oddílům pořizováno nové vybavení 

včetně kostýmů a zajišťováno společné víkendové soustředění.  

 

   I nadále se pod vedením starosty jednoty schází každé pondělí skupina žen, které cvičí 

v podvečerních hodinách jógu. K tomuto využíváme prostor místní mateřské školy, které je 
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pro tento druh pohybové a relaxační aktivity nejvhodnější.  

 

   V lednu proběhla již tradiční akce sobotního celodenního cvičení s Olgou Šípkovou. Akce 

se každoročně účastní více cvičenců místních i přespolních a proto je s její realizací počítáno i 

v příštích letech. 

  
     

     V dubnu proběhl tradiční celodenní turnaj ve stolním tenise v prostorách místní tělocvičny. 

V roce 2018 se ho účastnilo 19 mužů a 1 žena. Ve dvouhře se odehrálo celkem 56 zápasů na 3 

vítězné sety a 6 zápasů na dva vítězné sety. Ve čtyřhře se odehrálo celkem 16 zápasů na dva 

vítězné sety a 6 zápasů na tři vítězné sety. Vítězem v kategorii dvouher se stal vozíčkář pan 

Miloš Tesař, kategorii čtyřher pak dvojice Suja - Hačková.  

 

     Tradičně proběhl také nezbytný jarní úklid hřiště a okolí chaty Babeta. V roce 2018 jsme 

se sešli ve velmi vysokém počtu, což bylo potěšující. Povedlo se nám uklidit vše, co bylo 

třeba a den zakončit posezením u ohně a kytary. Tentokrát byl úklid trochu jednodušší, neboť 

jsme nemuseli uhrabat spodní část hřiště a stráně u silnice z důvodu plánovaného kácení 

stromů, které prováděla obec. Oproti tomu se nám podařilo uklidit větší část horních teras, na 

které již několik let nezbýval čas.  Díky kácení se nám pravidelný úklid v dalších letech 

významně usnadní.  

 

   
      

 

     Ani podzimní měsíce nás neodradily od činnosti. Na konci září proběhlo tradiční 

Ponikelské posvícení, které si vzal pod patronát Okrašlovací spolek Poniklá, působící při naší 

jednotě ve spolupráci s manžely Pičmanovými. Jako tradičně proběhla soutěž o nejlepší 

posvícenský koláč a prezentovány byly také rozličné pokrmy ze sezónních potravin.  
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    Celoroční činnost jsme ukončili oblíbenou Svatomartinskou zábavou, která proběhla 

v Kantýně v Poniklé. Opět se nesla v duchu degustace vzorků starých i mladých vín, dobré 

hudby a přátelského posezení. Realizace proběhla bez komplikací a výtěžek z akce byl použit 

na pokrytí vlastních podílů nákladů k přiděleným dotacím. 

    Jak jistě všichni víte, disponujeme restaurovaným praporem. Měli jsme však velký problém 

s jeho vhodným uskladněním. Nakonec se nám ho na konci roku podařilo předat do depozitu 

Krkonošského muzea k výpůjčce a řádné úschově.  

  

      Na podzim roku 2018 jsme se opětovně zapojili do komunálních voleb. Podařilo se nám 

sestavit plnou kandidátní listinu a výsledkem jsou čtyři zastupitelé reprezentující naši jednotu 

– z toho jeden člen Rady.  

     V rámci T. J. Sokol Poniklá v roce 2018 pracovali následující oddíly a skupiny: 

 

 Volejbalový oddíl žen 

 Cvičení dětí s pompony – Pusinky, Minipusinky 

 Všesportovní příprava předškolních dětí - Sokolíček 

 Jóga pro veřejnost 

 Okrášlovací spolek 

 DS J. J. Kolár 
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4. Hospodaření v roce 2018  
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5. Plán na další období 

 

     Pro rok 2019 byly podány žádosti o dotace na činnost a další rozvojové aktivity.  Díky 

dotačním prostředkům bychom rádi zabezpečili celoroční činnost dětí a mládeže ve dvou 

kategoriích a těmi je oddíl všestrannosti Sokolíček pro předškolní děti a dva oddíly 

aerobiku Pusinky a Minipusinky. Nejvíce nákladnou položkou je úhrada cestovného a 

startovného na soutěžích pro oddíly aerobiku. Dále bychom rádi zakoupili nové sportovní 

oblečení a pompony pro připravené soutěžní choreografie. Pro oddíl všestrannosti bychom 

chtěli doplnit drobné cvičební pomůcky a zajistit odměny pro děti na konci školního roku.  

Do tělocvičny je také zapotřebí pořídit nový přehrávač. Pokud získáme dotační podporu, 

plánujeme zakoupit jednu aktivní reprobednu s kabeláží, aby bylo možné připojit USB 

disk nebo mobilní telefon. V rámci celoroční činnosti bychom také chtěli podpořit 

realizaci akce Ponikelské posvícení, které každoročně probíhá u stodoly manželů 

Pičmanových. V rámci projektu bychom nakoupili drobný materiál a suroviny a zajistili 

ceny pro vítěze.  Součástí našich plánů je také uspořádání akce Dne dětí na sokolském 

hřišti. Prozatím počítáme, že se nám akce podaří uskutečnit s dotační podporou, ale 

nebude-li tomu tak, bude otázkou, zda bude v našich možnostech tuto akci zafinancovat 

z vlastních prostředků, neboť výběr vstupného nebude pokrývat ani 20% nákladů této 

akce.  Plánovaný rozpočet projektu činnosti činí 250 tisíc korun. Předpokládáme dotační 

podporu z obecního grantu, podporu z grantového programu Libereckého kraje a finanční 

podporu z MŠMT v rámci výzvy „Můj Klub“. 

      

      V roce 2019 bychom také rádi investovali do chaty Babeta, která slouží k ubytování, a 

dále je využívána pro setkávání členů při sportovních i volnočasových aktivitách. V roce 

2019 bychom rádi provedli řadu činností, které chybí k dokončení celkové rekonstrukce. 

Těmi jsou výměna topení, oprava elektrorozvodů, rekonstrukce kuchyňky a zpevnění 

stávajících podlah, ukotvení vnitřního ochozu, oprava povrchu terasy, pořízení nového 

bezúdržbového plotu a zhotovení uzamykatelného přístěnku pro venkovní mobiliář. 

Celkový plánovaný rozpočet této poslední fáze rekonstrukce činí 125 tisíc. Snažíme se 

také o rozšíření povědomí o této ubytovací možnosti. Pro rok 2019 spoléháme především 

na inzeráty levného ubytování a dále na uzavřenou smlouvu s Booking.cz.  

 

    Jedním z našich větších a dlouhodobějších plánů je provedení revitalizace celého areálu 

hřiště „Na Vršku“.  Tento areál původně sloužil pro odpočinek, sport a také pro pořádání 

kulturních akcí. Jednota by ráda provedla obnovu tohoto areálu tak, aby se alespoň 
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částečně vrátilo jeho veřejné využití a prostor sloužil dětem i dospělým. Plánujeme 

provedení sanace skalního masivu, úprava zeleně, prořezání a nová výsadba, úprava hřiště 

a zabezpečení pro míčové hry, rekonstrukce betonového plácku pro pořádání akcí a 

především vybudování naučně sportovního areálu pro děti. Na tuto velkou akci bychom 

rádi získali podporu z Národního programu životní prostředí, který vypisuje granty pro 

organizace ležící na území obcí spadajících do národních parků.  Pro podání žádosti jsou 

však důležité dvě věci. První je zajištění projektové dokumentace, bez které nelze žádat o 

investici. O příspěvek na tuto dokumentaci jsme požádali obec, ale protože jde o velkou 

částku (cca 190 tisíc korun), naše naděje jsou nepatrné.  

 

     Druhou věcí je zajištění spolufinancování této investice. Zde je jasné, že bez pomoci 

obce Poniklá se neobejdeme. Možnost spolufinancování byla na obci diskutována, ale 

pouze za podmínky, že areál bude majetkově bezúplatně převeden z ČOS na obec, aby 

nebylo investováno do cizího. V současné době se jedná o historický pozemek, který i 

v případě zrušení naší jednoty bude patřit centrální organizaci. V našich silách širší údržba 

není, a proto je to jediné rozumné řešení. S obcí jsou již předjednané podmínky dalšího 

bezplatného užívání ve velmi dlouhodobém horizontu. V této záležitosti již podnikáme 

příslušné kroky, ale bude to běh na delší trať. Pokud se nám podaří převod uskutečnit do 

konce roku 2019, bude splněn náš cíl.  

  

Z kalendáře plánovaných akcí pro rok 2019: 

 

Leden – cvičení s Olgou Šípkovou – 7. 2. 2019 

Březen -  jarní turnaj ve stolním tenise 30. 3. 2019 

Duben  - tradiční brigáda na hřišti „Na Vršku“, termín bue určen podle počasí 

Květen – ukázky z činnosti oddílů pro veřejnost 

Červen – Den dětí – 1. 6. 2019 

Září  -  Ponikelské posvícení u stodoly manželů Pičmanových – 21. 9. 2019 

Listopad -  Svatomartinská zábava v Poniklé – 9. 11. 2019 

 

V letních měsících bychom pak rádi uspořádali na sokolském hřišti několik menších, 

organizačně nenáročných kulturních akcí, např. letní kino nebo setkání muzikantů. 
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Odpovědnost za výroční zprávu 

 

Čestné prohlášení: 

Údaje uvedené ve výroční zprávě Tělocvičně jednoty Sokol Poniklá za rok 2018 odpovídají 

skutečnosti a žádné podstatné okolnosti, které by mohly ovlivnit přesné a správné posouzení 

T. J. Sokol Poniklá nebyly vynechány. 

 

 

V Poniklé, 29. 4. 2019        

 

 

 

         

 

                                                                   Alice Bekrová                             Radka Paulů 

                                                                        starostka                                místostarostka 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tělocvičná jednota Sokol Poniklá 

Poniklá 65 

512 42 Poniklá 

 

Tel: 605 759 389 

IČO: 49295276 

Č. ú.: 223726423/0600 

 


